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ПРЕСКЛИПИНГ 

22 септември 2021 г., сряда 

www.standartnews.com, 21.09.2021 г. 

https://www.standartnews.com/zarazata/uolstriyt-dzhrnl-perfektnata-burya-s-vaksinite-v-

blgariya-472045.html 

 

"Уолстрийт джърнъл": Перфектната буря с ваксините в България 

 

Wаll Ѕtrееt Јоurnаl нapeчe пpoвaлeнaтa вaĸcинaция в Бългapия „пepфeĸтнa бypя“.  

Авторитетното издание публикува свой анализ по темата.  

В него се казва, че кaтo cтpaнa члeн нa Eвpoпeйcĸия cъюз Бългapия имa дocтъп дo 

oдoбpeнитe oт Зaпaдa вaĸcини cpeщy СОVІD-19 и paзпoлaгa c дocтaтъчнo дoзи зa 

нaceлeниeтo cи. Но кoмбинaциятa oт дeзинфopмaция, ниcĸo дoвepиe и пpoтивopeчиви 

cъoбщeния e пpичинaтa пo-мaлĸo oт eднa пeтa oт бългapитe дa ca нaпълнo вaĸcиниpaни. 

Maтepиaлът e пyблиĸyвaн дeн cлeд ĸaтo гpyпa aнтивaĸcъpи във Bapнa нaпaднaxa мeдицинcĸи 

eĸип в мoбилeн пyнĸт зa вaĸcинaция. Cлoвecнaтa aтaĸa и ecĸaлaциятa нa нaпpeжeниeтo 

пpинyдиxa пoлициятa дa ce нaмecи, a мeдицитe дa пpeycтaнoвят paбoтaтa cи. Здpaвнoтo 

миниcтepcтвo в лицeтo нa Cтoйчo Kaцapoв пoиcĸa пpoĸypopcĸo paзcлeдвaнe и нaĸaзaниe зa 

винoвнитe в cлyчaй, чe ce ycтaнoви пpecтъплeниe. 

Toзи щpиx caмo дoпълвa ĸapтинaтa в Бългapия. WЅЈ изтъĸвa, чe нa фoнa нa мaлĸoтo жeлaeщи 

дa ce имyнизиpaт и изтичaщитe cpoĸoвe нa гoднocт нa нaличнитe пpeпapaти, пpaвитeлcтвoтo 

е взeло peшeниe дa дapи 172 500 дoзи нa Kpaлcтвo Бyтaн. Hяĸoи вaĸcини oбaчe диpeĸтнo ce 

изxвъpлят. 

Издaниeтo ce пoзoвaвa нa дaннитe в Оur Wоrld іn Dаtа – бaзaтa дaнни нa Oĸcфopдcĸия 

yнивepcитeт, ĸoятo cлeди дeлa нa вaĸcиниpaнитe пo cвeтa. Hиcĸoтo ĸлacиpaнe нa Бългapия 

изпъĸвa яpĸo нa фoнa нa cpeднитe cтoйнocти нa вaĸcиниpaнитe в EC (61%) и CAЩ (54%), 

дoĸaтo мeждyвpeмeннo „Дeлтa“ щaмът ce paзпpocтpaнявa. Πoнacтoящeм Бългapия имa нaй-

виcoĸитe нивa нa cмъpтнocт и xocпитaлизaция в Блoĸa cпpямo нaceлeниeтo.  

"Tyĸ имaмe пepфeĸтнa бypя oт нeдoвepиe, aнтивaĸcъpи и фaлшиви нoвини“, oбяcнявa пpoф. 

Hиĸoлaй Bитaнoв, мaтeмaтиĸ oт БAH, ĸoйтo cъвeтвa влacтитe в cтpaтeгиятa им зa СОVІD-19. 

„Cмъpтнocттa e мнoгo виcoĸa, нo xopaтa пpocтo нe вяpвaт нa нищo.“ 

Moмeнтнитe дaнни пoĸaзвaт, чe Бългapия peгиcтpиpa oĸoлo 1500 нoви cлyчaя нa зapaзeни и 

нaд 50 cмъpтни днeвнo. Близo 20 000 дyши ca пoчинaлитe c инфeĸциятa пo вpeмe нa 

пaндeмиятa. Hяĸoи eĸcпepти cчитaт, чe тaзи бpoйĸa e пoдцeнeнa. 

WЅЈ oбpъщa внимaниe нa дaннитe нa Еurоbаrоmеtеr, cпopeд ĸoитo eдвa 39% oт бългapитe 

cмятaт, чe имa нyждa вceĸи дa ce вaĸcиниpa cpeщy СОVІD-19, ĸoeтo e нaй-ниcĸoтo нивo зa 

Блoĸa. Meждyвpeмeннo днec бe пyблиĸyвaнo пpoyчвaнe нa „Гaлъп“, в ĸoeтo 45% oт 

aнĸeтиpaнитe ĸaзвaт, чe нe ca и нe възнaмepявaт дa ce вaĸcиниpaт. 

Cтимyлитe нe cpaбoтвaт, ce oтбeлязвa oщe в aнaлизa и ce пocoчвaт вayчepитe oт 20 лв., ĸoитo 

eдин oт гoлeмитe xипepмapĸeти peши дa дaвa нa вaĸcиниpaлитe ce в имyнизaциoннитe 

цeнтpoвe. Te oбaчe ocтaвaт пpeдимнo пpaзни. 

Cитyaциятa в Pyмъния нe e мнoгo пo-paзличнa и cтpaнaтa e вaĸcиниpaлa нaпълнo пo-мaлĸo oт 

eднa тpeтa oт нaceлeниeтo cи. Kaтo цялo в peгиoнa нa Изтoчнa Eвpoпa въpлyвa cĸeптицизъм 

ĸъм вaĸcинитe и имyнизиpaнeтo нa дeцa, пoдxpaнвaн oт aĸтивнo aнтивaĸcъpcĸo движeниe, 

бeднocт и нeдoвepиe. 

B Бългapия тoвa ce пoдĸлaждa и oт дълбoĸo вĸopeнeнoтo нeдoвepиe ĸъм влacтитe, 

вĸлючитeлнo зapaди ĸoмyниcтичecĸoтo минaлo и eмблeмaтични cлyчaи нa лъжи, ĸaтo 

ядpeнaтa ĸaтacтpoфa в Чepнoбил пpeз 1986 г. Toгaвa бългapcĸoтo пpaвитeлcтвo пpeмълчa 
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нoвинитe c дни и пoзвoли нa пpoвeждaнeтo нa мacoвитe пъpвoмaйcĸи пapaди нa oтĸpитo, 

дoĸaтo paдиoaĸтивнитe oблaци вeчe дocтигaxa cтpaнaтa. 

B мoмeнтa ĸaмпaниятa зa вaĸcиниpaнe ce възпpeпятcтвa и oт пoлитичecĸaтa ĸpизa, пишe 

WЅЈ, изтъĸвaйĸи зaдaвaщитe ce тpeти пapлaмeнтapни избopи. Cлyжeбният здpaвeн миниcтъp 

вини зa бaвнaтa ĸaмпaния пpeдишнитe yпpaвлявaщи, ĸoитo пъĸ ceгa ĸpитиĸyвaт нacтoящитe. 

Hиcĸoтo нивo нa вaĸcинaция мoжe дa зaceгнe ĸpexĸaтa, зaвиcимa oт тypизмa иĸoнoмиĸa нa 

Бългapия, нaй-бeднaтa cтpaнa члeн нa EC. „Aĸo пpoдължим дa ce дъpжим ĸaтo идиoтитe нa 

Eвpoпa, тoвa щe yдapи иĸoнoмиĸaтa и тypизмa ни“, ĸaзa пpeди дни пpeд БHT Aнгeл Kyнчeв, 

глaвeн дъpжaвeн здpaвeн инcпeĸтop. 

Hиĸoй нямa дa иcĸa дa дoйдe в Бългapия, aĸo дeлът нa вaĸcинaциитe e пoд 20%. Xopaтa 

пpocтo щe избepaт бeзoпacни мecтa, a ниe нямa дa cмe тaĸoвa.“ 

Πpoблeм c нaличиeтo нa вaĸcини нямa, ĸaтo тyĸ ce пpилaгaт тeзи нa Рfіzеr/ВіоNТесh, 

Моdеrnа, Јоhnѕоn & Јоhnѕоn, АѕtrаZеnеса. Имa и дocтaтъчнo пyнĸтoвe зa имyнизaция, 

вĸлючитeлнo в тъpгoвcĸитe цeнтpoвe, изтъĸвa WЅЈ. 

Издaниeтo цитиpa 40-гoдишнaтa Гaля Cтaлeвa, пpoдaвaчĸa нa близaлĸи в Бypгac. „He вяpвaм 

нa нищo, ĸoeтo ми ce ĸaзвa“, пocoчвa тя. Cпopeд нeя пpaвитeлcтвaтa ce oбeдинявaт c 

фapмaцeвтичнитe ĸoмпaнии, зa дa peaлизиpaт пeчaлбa. 

 „Bcичĸo e бизнec – тe ca пpoизвeли тeзи вaĸcини и ceгa тpябвa дa ги пpoдaдaт“, ĸaзвa тя. 

B aнaлизa ce oбpъщa внимaниe нa paзпpocтpaнeниeтo нa фaлшиви твъpдeния в coциaлнитe 

мpeжи и няĸoи нoвинapcĸи caйтoвe. Heщo пoвeчe: „в cъщoтo вpeмe мacoвитe мeдии 

пocвeщaвaт знaчитeлнo eфиpнo вpeмe нa cĸeптицитe нa вaĸcинитe, вĸлючитeлнo лeĸapи, 

paзпpocтpaнявaщи диcĸpeдитиpaщи тeopии и пoпyляpизиpaщи билĸoви лeчeния“, ĸaзвaт 

мeдийни eĸcпepти и cлyжитeли. 

Фaлшивитe нoвини ca нaвcяĸъдe и мeдиитe ca oтдeлили мнoгo вpeмe нa мнeния бeз нayчнa 

пoдĸpeпa“, пocoчвa д-p Aлeĸcaндъp Cимидчиeв, нapoдeн пpeдcтaвитeл и пyлмoлoг, лeĸyвaл 

пaциeнти c СОVІD-19 пo вpeмe нa пaндeмиятa. „Toвa дoвeдe дo cилнo пoляpизиpaнe нa 

oбщecтвoтo.“ 

Baĸcинaциятa e ниcĸa и в ĸлючoви cфepи ĸaтo oбpaзoвaтeлнaтa – cъc caмo 30% имyнизиpaни 

yчитeли. 26-гoдишнaтa Maя Mapoвa, ĸoятo paбoти в тeлeĸoмyниĸaциoнeн oпepaтop, зaяви, чe 

щe пpoтecтиpa пo yлицитe, aĸo вaĸcинaциятa cтaнe зaдължитeлнa. Tя ce oпacявa, чe 

вaĸcинитe ca paзpaбoтeни твъpдe бъpзo и зaтoвa oтĸaзвa дa cи пocтaви. 

WЅЈ изтъĸвa и дpyгa пpичинa зa cĸeптицизмa в Бългapия – cлeд 1989 г. cтpaнaтa e измъчвaнa 

oт шиpoĸo paзпpocтpaнeнa ĸopyпция, вĸлючитeлнo в ceĸтopa нa здpaвeoпaзвaнeтo. B peзyлтaт 

нa тoвa мaлĸo нaд 50% oт бългapитe ce дoвepявaт нa мeдицинcĸия пepcoнaл, в cpaвнeниe c 

80% в EC, cпopeд Еurоbаrоmеtеr. 

Hяĸoи eĸcпepти вce пaĸ вяpвaт, чe нaдигaщaтa ce нoвa СОVІD вълнa мoжe дa yбeди няĸoи. 

„Πpocтo щe тpябвa дa пpocлeдим ĸaĸ ce paзвивa тoзи ecтecтвeн coциaлeн eĸcпepимeнт и дaли 

cтpaxът щe дoвeдe дo вълнa oт вaĸcинaции“, ĸoмeнтиpa Tиxoмиp Бeзлoв, aнaлизaтop в 

Цeнтъpa зa изcлeдвaнe нa дeмoĸpaциятa в Coфия, пише economic.bg. 

 

www.nova.bg, 21.09.2021 г. 

https://nova.bg/news/view/2021/09/21/340415/-/ 

 

Проучване: Бустерна доза на Jansen повишава антителата до 12 пъти 

 

Проучването в реална среда е била проведено сред 400 000 американци 

 

Компанията "Джонсън и Джонсън" обяви, че нивата на антитела срещу коронавирус се 

повишават до 12 пъти, ако шест месеца след първоначалната ваксинация с еднократната доза 

се приложи бустерна доза от нейната ваксина срещу COVID-19, съобщава Ройтерс. 
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Според реални данни и проучване от "Фаза 3", фармацевтичната компания заяви, че нейната 

ваксина е 79% ефективна срещу инфекциите с COVID-19 и 81% ефективна срещу 

хоспитализации при заразяване. Проучването в реална среда е била проведено сред 400 000 

американци. 

При бустерните дози проучването установи, че бустерната инжекция осигурява 94% 

ефективност в САЩ срещу умерени до тежки форми на заболяването от коронавирус, когато 

тази доза се приложи около два месеца след първата. 

Втора доза от ваксината на Jansen, поставена два месеца след първата, повишава нивата на 

антителата четири до шест пъти. Когато допълнителната ваксинационна доза се даде шест 

месеца след първата доза, нивата на антитела се повишават дванадесет пъти, показват 

данните от проучването, което предполага голямо подобрение в защитата с по-дългия 

интервал между дозите. 

Страничните ефекти при две дози на ваксината на J&J са сравними с тези, наблюдавани при 

проучвания с еднодозова ваксина. Данните тепърва ще бъдат ревизирани, но ще бъдат 

изпратени за публикуване през следващите месеци. 

Компанията J&J също така твърди, че бустерната инжекция осигурява 100% защита срещу 

тежки или критични случаи на COVID-19. 

 

www.dnes.bg, 21.09.2021 г. 

https://www.dnes.bg/koronavirus/2021/09/21/prof-momekov-v-momenta-alternativa-na-

vaksinaciiata.504390 

 

Проф. Момеков: В момента алтернатива на ваксинацията 

 

Има и хора, които не успяват да формират имунитет след ваксинация 

 

"Можем да погледнем статистиката за "свръхсмъртност", можем да погледнем по данните на 

НСИ какво се е случило през този печален период в сравнение с пет години назад и ще 

видим, че тежестта на тази пандемия в България е много голяма." 

Това коментира пред bTV председателят на Българското научно дружество по фармацията 

проф. Георги Момеков. 

"Няма алтернатива на ваксинацията срещу коронавирус в момента, няма друга гледна точка, 

но за съжаление у нас се даде дума на нарцистични личности, които говорят без никаква 

научна подкрепа", сподели мнението си той. 

"досега не е имало 100-процентово успешна ваксина, с много малки изключения, цащото 

винаги има някакъв малък процент хора, които не успяват да формират имунитет след 

ваксинацията", коментира Момеков. 

Относно ваксинацията на деца фармацефтът отбеляза, че в момента се правят проучвания на 

съотношението полза-риск, тоъй като в тази възрастова група понякога се получават 

усложнения.  

"В момента има лъчи надежда, ЕМА преглежда документите на няколко медикамента срещу 

коронавируса. Това са моноклонални антитела", каза още проф. Момеков. 

Фармацефтът изтъкна, че за лечение на COVID-19 у нас се използват много 

кортикостероиди, но отбеляза, че те не са за домашно лечение. 

По публикацията работи: Ния Христова 

 

www.bgonair.bg, 21.09.2021 г. 

https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/239949-simidchiev-obori-antivaksarite-i-prizova-

tryabva-da-slushame-ekspertite 
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Симидчиев обори антиваксърите и призова: Трябва да слушаме експертите 

 

Според него има риск България да остане ендемична зона заради ниското ниво на 

ваксинално покритие 

 

"Мерките срещу Ковид-19 никога не са били строго медицински, а винаги са имали сериозен 

политически отпечатък. Когато политиката се намеси в една професионална среда, каквато 

представлява контролът на пандемичния процес, се случват неблагоприятни неща. Трябва да 

слушаме експертите – хората, които имат отговорността да управляват пандемията и на 

които след това им се търси отговорност за това", коментира пред БНР д-р Александър 

Симидчиев, депутат в 45-ия и 46-ия парламент от ПГ на "Демократична България". 

Според пулмолога и децата боледуват повече от Делта варианта, защото той е по-заразен: 

"Този вариант много лесно се разпространява. Той дойде от държава, където нямаше 

ваксинация. Така искам да оборя теза на антиваксърите, че едва ли не ваксините били 

причинявали мутациите на коронавируса. Делта вариантът се появи в държава (Индия - б.р.), 

която е огромна и вирусът можеше да се разпространява необезпокояван в огромни групи от 

хора. 

Колкото повече хора се заразят, толкова повече мутации се получават заради факта, че този 

вирус мутира спонтанно. Колкото повече вирусът се разпространява, толкова повече 

мутации ще има. Ваксините могат да ни спасят от многото мутации, като намалят скоростта, 

с която коронавирусът се разпространява", посочи той. 

По думите на д-р Симидчиев има риск България да остане ендемична зона заради ниското 

ниво на ваксинация на населението: 

"Това ще повлияе на туризма и на икономиката в годините напред". 

Александър Симидчиев заяви, че подходът на следващото правителство към Ковид 

епидемията трябва да бъде систематичен, научно базиран и медицински обоснован: 

"Не трябва политиката да има водещо място. Да не мислим за изборните резултати и затова 

да не правим това, което трябва - от медицинска гледна точка". 

 

www.bnr.bg, 21.09.2021 г. 

https://bnr.bg/horizont/post/101529730/blizo-polovinata-balgari-ne-vaznameravat-da-se-

vaksinirat-sreshtu-covid-19 

 

Близо половината българи не възнамеряват да се ваксинират срещу Covid-19 

 

45% от българите казват, че не са се ваксинирали срещу Covid-19 и няма да го направят, сочи 

проучване на „Галъп интернешънъл“. 

Около една пета от пълнолетните българи вече са напълно ваксинирани, а още толкова 

декларират, че ще го направят. 

Така, в крайна сметка, обществото ни се оказва разделено на две половини: едната се е 

ваксинирала или твърди, че смята да го направи, а другата – нито се е ваксинирала, нито 

смята да го направи, посочват от „Галъп“. 

21,5% признават, че не са ваксинирани, но ще се ваксинират. Кои са те? Оказва се, че най-

забележимият критерий в тази група е, че в нея са в по-голяма степен представени хора, 

които твърдят, че вече са боледували. Ако в цялата извадка над една трета от пълнолетните 

свидетелстват, че са изкарали болестта, то в групата на отговорите „не съм се ваксинирал/а, 

но ще го направя“ делът на прекаралите болестта е по-висок – около две пети. Валидна е 

хипотезата, че част от изоставането с ваксинирането се дължи именно и на това, че мнозина 

са прекарали болестта, респ. не бързат с ваксинирането или то не е на дневен ред.  

http://www.bnr.bg/
https://bnr.bg/horizont/post/101529730/blizo-polovinata-balgari-ne-vaznameravat-da-se-vaksinirat-sreshtu-covid-19
https://bnr.bg/horizont/post/101529730/blizo-polovinata-balgari-ne-vaznameravat-da-se-vaksinirat-sreshtu-covid-19
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45,1% избират опцията „Не съм ваксиниран/а и няма да се ваксинирам срещу коронавирус“. 

Въпросните 45% отказващи ваксинация се равняват условно на близо 2,5 милиона 

пълнолетни българи. 

Делът от около 45% отказващи е устойчив в няколко вълни на изследване. Междувременно 

темата вече търпи и частична идеологизация, отбелязват още от социологическата агенция. 

Изследването е проведено в периода 2-10 септември сред 1007 души и е реализирано със 

собствени средства на агенцията. 

 

www.clinica.bg, 21.09.2021 г.  

https://clinica.bg/18324-Donev-poema-Sofarma-Treiding 

 

ДОНЕВ ПОЕМА СОФАРМА ТРЕЙДИНГ 

 

Димитър Димитров вече няма да бъде изпълнителен директор на един от тримата 

най-големи дистрибутора на лекарствата 
 

Рокада настъпи в един от най-големите дистрибутори на лекарства в България. Димитър 

Димитров вече няма да бъде изпълнителен директор на „Софарма трейдинг". Неговото място 

се заема от Огнян Донев. Това гласи официално съобщение на компанията от днес към 

Българската фондова борса. 

Рокадата е настъпила на 20 септември. Тогава Съветът на директорите на „Софарма 

Трейдинг" е избрал председателят му - Огнян Донев, за изпълнителен директор на 

дружеството. Освен това е упълномощил Борис Борисов за прокурист на компанията. 

Сред причините за промяната 

от дружеството посочват стратегията на групата на Софарма за засилване на интеграцията 

между различните бизнеси в нея. Също така налагането на бизнес модел, основан на 

„вертикалната интеграция между производител, търговец на едро и търговец на дребно с 

фокус върху изграждането на силна връзка с крайните клиенти". Тези две важни 

стратегически направления водят компаниите в Групата към нов етап на развитие, който 

изисква и промяна в начина на управление, допълват от дружеството. На практика с 

поемането на компанията от Огнян Донев, който е начело на цялата група, в която влизат 

множество компании, сред които и фарамцевтичният производител "Софарма", това условие 

се изпълнява. 

Въпреки това рокадата е неочаквана, 

тъй като през последните години „Софарма трейдинг" е един от четирите най-големи 

дистрибутора на лекарства у нас, заедно със „Стинг", „Фьоникс" и „Фармнет". Компанията 

оперира основно на болничен пазар и има пазарен дял от около 22% на общ пазар и над 30% 

на болничен. На практика компанията е основният кредитор на лечебните заведения у нас. 

През последните години тя направи и серия от стъпки за разрастване както в България чрез 

увеличаване на аптеките под бранда й „Софармаси", така и в Сърбия, където закупи 

дистрибутора „Лековит". 

Отстраняването на Димитров 

е неочаквано и на фона на тазгодишния финансов ръст на „Софарма Трейдинг". Компанията 

приключи първото шестмесечие на 2021 г. с покачване на финансовите си показатели. 

Приходите на компанията за периода януари-юни достигнаха 463.970 млн. лв., което 

представлява увеличение от 10% спрямо отчетените 420.907 млн. лв. в същия период на 2020 

г. Акумулираната печалба преди данъци от началото на годината нараства със 7% до 13 446 

хил. лв. сравнено с 12 512 хил. лв., реализирана през шестте месеца на предходната година. 

 

www.btv.bg , 21.09.2021 г.  

http://www.clinica.bg/
https://clinica.bg/18324-Donev-poema-Sofarma-Treiding
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https://btvnovinite.bg/predavania/lice-v-lice/prof-denkov-njama-prichina-da-promenjame-

merkite-v.html 

 

Проф. Денков: Няма причина да променяме мерките в училище 

 

Няма натиск върху учителите да се ваксинират, категоричен беше министърът 

 

„Няма причина да променяме мерките в училищата, в сравнение с 15 септември имаме много 

малко увеличение на броя на карантинираните учители и ученици“, обясни в предаването 

„Лице в лице“ министърът на образованието проф. Николай Денков. 

 „Това не бива да ни успокоява, тези епидемии са известни с това, че понякога много бързо 

се разрастват – като пожар, както се прави това сравнение“, добави той. 

Според него много е важно да се спазват мерките вътре в училище, защото при събрани 

много хора на куп, много лесно се разпространява вирусът. „Тук имаме притеснения, най-

вече, защото няма разбиране от страна на родителите“, отбеляза проф. Денков. 

Той отбеляза, че трябва да се спазват мерките и навън. „Поразен съм от безотговорността на 

хората, които са около училище и не си дават сметка, че ако те са заразени, това ще се 

пренесе вътре в училище“, каза министърът.   

 „И трето учителите не трябва да имат никакъв компромис, ако видят дете, което изглежда с 

някакви симптоми. В такъв случай, детето веднага трябва да бъде извеждано от клас, а РЗИ 

да тества другите деца“, каза още проф. Денков.   

Няма натиск върху учителите да се ваксинират, категоричен беше министърът. В България 

говорим само за доброволно ваксиниране, добави той. 

Какви са критериите за преминаване към онлайн обучение? 

Министърът на образованието обясни и при какви обстоятелства учениците ще преминават 

от присъствено към обучение в електронна среда. 

Ако има 10% от децата в училището със симптоми, свързани с COVID и доказани от РЗИ, 

тогава се минава или на ротационен принцип, или изцяло на дистанционно обучение 

Основната разлика спрямо миналата година е това, че ще се действа локално, припомни 

проф. Денков. 

 „Това, което сме заявили е, че не е коректно да останат отворени барове и спортни центрове, 

а училищата да са затворени“, каза още министърът. 

 

www.bgonair.bg , 21.09.2021 г.  

https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/239977-bezplatni-lekarstva-sled-pregled-v-kovid-zonite-

bolnite-se-redyat-v-aptekite-sas-zdravite 

 

Рамо до рамо в аптеката, Ковид болните се редят на опашка със здравите 

 

В 8 области в страната няма специални Ковид зони 

 

70 Ковид зони в медицински центрове и поликлиники са обособени в цялата страна. Там се 

преглеждат безплатно пациенти с доказан коронавирус в леко и средно тежко състояние. В 

Ковид зоните ще се изписват и безплатни лекарства. В 8 области в страната обаче, няма нито 

една такава зона. 

Благоевград е една от тях. Причината за това е липсата на персонал. Тази функция в момента 

е поета от Спешното отделение към болницата в града.  

"Както и за всяка медицинска дейност, и за Ковид зоните е нужен персонал, той е кът. Няма 

го. Що се отнася до прегледите, в нашето Спешно отделение приемаме всякакви случаи, 

правим тестове, изписваме. Голяма част от прегледите, които се правят в тези Ковид 

https://btvnovinite.bg/predavania/lice-v-lice/prof-denkov-njama-prichina-da-promenjame-merkite-v.html
https://btvnovinite.bg/predavania/lice-v-lice/prof-denkov-njama-prichina-da-promenjame-merkite-v.html
http://www.bgonair.bg/
https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/239977-bezplatni-lekarstva-sled-pregled-v-kovid-zonite-bolnite-se-redyat-v-aptekite-sas-zdravite
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Page | 7 

7 

центрове се извършват от нашето спешно приемно отделение. То е едно и също, но идеята е 

да се облекчи нашата работа, за да могат там да се приемат по-тежките случаи", заяви 

директорът на МБАЛ Благоевград д-р Огнян Митев. 

Във Втора поликлиника в Русе Ковид пациентите в леко и средно тежко състояние вече 

могат да бъдат прегледани безплатно и да им бъдат изписани безплатни лекарства. 

"Пациентът идва при нас с направление от личния лекар и с доказана инфекция. В нашия 

кабинет се преглежда от двама специалисти и след това го насочват към рентген или 

лабораторни изследвания. Едва тогава се изписват медикаментите", уточни директорът на 

УМБАЛ "Медика" Алисе Муртезова. 

Според управителя на поликлиниката обаче има опасност за по-голямо разпространение на 

вируса при посещение на аптеките, откъдето ще се получат безплатните лекарства. 

"За мен не е известно да има аптека с часове, в които да се обслужват само пациенти с 

Ковид-19 и е много трудно да се опазят останалите клиенти в аптеката от това да бъдат 

заразени", коментира Муртезова. 

Все още от Министерството на здравеопазването не са осигурили пулсоксиметри на 

поликлиниката, които да бъдат предоставени след преглед на пациентите за домашно 

ползване. Не е ясно и как те ще ги получават и връщат след лечението. 

Вижте повече в репортажа на кореспондентите ни. 

Снимка: БГНЕС 

 

www.dir.bg, 21.09.2021 г. 

https://dnes.dir.bg/svyat/es-osiguryava-treto-lekarstvo-za-covid-i-ostavya-darzhavite-da-

pretsenyavat-za-treta-doza-vaksina 

 

ЕС осигурява трето лекарство за COVID и оставя държавите да преценяват за трета 

доза ваксина 

 

Ниският дял на имунизираните в някои държави от ЕС излага на опасност 

останалите, заявиха от Брюксел 

 

Десислава Димитрова   

Европейската комисия съобщи, че е сключила договор за доставка на трето лекарство против 

ковид. Засега в общата поръчка участват 18 държави от ЕС, се отбелязва в съобщението, 

цитирано от БТА. 

Комисията изразява очакване до края на октомври Европейската агенция по лекарствата да 

одобри три от оценяваните лекарства срещу новото заболяване. Сключените от ЕК договори 

за доставки са с производителите Рош (Швейцария), Гласко Смит Клайн (Великобритания) и 

Илай Лили (САЩ). 

Съветът на ЕС по общи въпроси е обсъдил днес поставянето на трета доза ваксина против 

ковид, без да приема общ подход, съобщи след заседанието словенският държавен секретар 

Гашпер Довжан. Той отбеляза, че ЕС разполага с достатъчно ваксини, но всяка страна ще 

прецени дали и кои обществени групи да получат допълнителни дози. 

По неговите думи ЕС се стреми да работи срещу дезинформацията, свързана с новата болест, 

както и за насърчаване към ваксиниране на гражданите, които изпитват колебания. Той 

изрази задоволството на ЕС от вчерашното решение на САЩ да разрешат отново 

пътуванията за ваксинирани европейци. 

Довжан добави, че ниският дял на ваксинираните в някои от държавите от ЕС излага на 

опасност останалите страни. На днешното заседание на Съвета на ЕС България е настояла 

европейските сертификати да бъдат издавани и при извършено бързо антигенно изследване, 

се посочва в съобщение на Постоянното представителство на нашата страна към ЕС. 

http://www.dir.bg/
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Page | 8 

8 

 

www.clinica.bg, 21.09.2021 г. 

https://clinica.bg/18326-Predstoi-smqna-v-Nadzora-na-NZOK 

 

ПРЕДСТОИ СМЯНА В НАДЗОРА НА НЗОК 

 

Причината е, че Виолета Лорер вече е освободена като зам. министър на финансите 

 

Нова смяна на членовете на Надзорния съвет на здравната каса предстои в следващите дни. 

Причината е, че днес премиерът Стефан Янев освободи от длъжността заместник-министър 

на финансите Виолета Лорер. А тя е представител на държавата в органа. 

Причината за освобождаването от длъжност на Лорер не епосочена, но вероятно е свързана с 

новия политически проект на бившия финансов министър Асен Василев и неговия колега в 

икономиката – Кирил Петков. Част от партията им „Продължаваме промяната" се оказва и 

съпругът на Лорер – Даниел Лорер. Новите зам. министри на финансите ще са Людмила 

Петкова и Ивайло Христов. 

Петкова заема длъжността за 

втори път, тъй като в периода 2013-2014 г. е заместник-министър на финансите с ресор 

Национална агенция за приходите, Агенция „Митници" и Дирекция „Данъчна политика". От 

2000 г. до 2010 г. изпълнява ръководни длъжности в данъчната администрация. От април 

2010 г. е директор на дирекция „Данъчна политика" в Министерството на финансите, каквато 

е и до настоящия момент. От 2010 г. Людмила Петкова е съпредседател на Работна група 27 

"Счетоводна политика и одит" към Съвета по европейски въпроси към МС. От 2019 г. е 

председател на Групата „Кодекс за поведение" (Данъчно облагане на предприятията) към 

Съвета на ЕС. Притежава магистърска степен в специалност „Икономика и управление на 

търговията" от УНСС. Специализира в областта на европейската административна практика. 

Професионалният път на Христов 

започва като бизнес репортер във вестник „24 часа", след което продължава като експерт в 

Министерството на регионалното развитие и главен вътрешен одитор в Министерството на 

финансите, където работи до 2009 г. От 2010 г. заема длъжността „Одит мениджър" в 

„Делойт Одит". В периода от 2017 до 2019 г. работи като главен вътрешен одитор във „Фонд 

мениджър на финансови инструменти в България" ЕАД. От 2019 до 2020 г. е част от екипа на 

Комисията за финансов надзор, където е финансов анализатор, след което е финансов 

контрольор в „Евроинс Иншурънс груп" АД. 

Христов е магистър по „Маркетинг" от Университета по национално и световно стопанство, 

където преди това завършва бакалавърската програма по „Макроикономика". Притежава 

магистърска степен по „Публична администрация и управление на европейски проекти" от 

Варненския свободен университет. 
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